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ЧЛАНОВИМА РАДНЕ ГРУПЕ ЗА ПРЕСЕЉЕЊЕ  
БАС - БЕОГРАДСКЕ АУТОБУСКЕ СТАНИЦЕ 

 

ПРЕДМЕТ : Иницијатива да се задржи аутобуско стајалиште Аутокоманда или 
определи друго функционално аутобуско стајалиште за путнике који у 
Београд долазе Аутопутем Београд Ниш 

 

Изражавамо став да је неопходно задржи аутобуско стајалиште Аутокоманда или 
определи друго функционално аутобуско стајалиште за путнике који у Београд долазе 
Аутопутем Београд Ниш. 

Наш заједнички циљ је квалитетнија мобилност а вишедеценијско искуство говори да 
путници који у Београд путују аутобусом желе да што брже и удобније дођу до својих 
одредишта. Превозници су свесни да ово садашње решење аутобуског стајалишта у 
одласки из Београда није најбоља локација из разлога безбедности саобраћаја, загушења 
саобраћаја, недовољног простора за сервис путника, лошим везама за наставак 
путовања, али и због услова за подстицање сиве економије. 
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Садашње решење аутобуског стајалишта у доласку у Град Београд је квалитетно решење и 
сматрамо да је функционално и у интересу путника и грађана. 

Евентуално укидање аутобуског стајалишта Аутокоманда на овом јужном правцу је на штету 
путника и за последицу има да ће се продужити ионако вишечасовна путовања путника за 
барем још сат времена. Тиме ће се створити услови да путници буду изложени додатним 
напорима како у погледу планираног времена путовања, тако и  трошкова. 

Евентуално укидање аутобуског стајалишта Аутокоманда за последицу има потребу 
корекције редова вожње превозника, што проузрокује веома дугу и комплексну процедуру 
усаглашавања постојећих и нових редова вожње које превозници поседују на период од 5 
година. 

Образложење: 

Евидентан је развој и изградња Града Београда, као и процесе и планови пресељања 
Београдске аутобуске станице БАС на нову локацију уз коју се креирају планови 
организације токова путника и јавног превоза у граду Београду. Указујемо да преко 90% 
путника који долазе у Град Београд међумесним јавним линијским превозом дневна 
миграција грађана а предлог промене организације, токова и траса међумесног превоза 
би утицао на значајну измену организације садашњих токова путника и рада аутобуских 
превозника који који конкретна стајалишта имају у регистрованим редовима вожње. 

Указујемо да аутобуски превозници обављају јавни превоз путника у међумесном 
саобраћају по тачно и прецизно уређеним регистрованим редовима вожње који су 
прецизно дефинисани даљинаром и на период од 5 година их региструје их Министарство 
грађевинарства саобраћаја и инфраструктуре. 

Аутобуски превозници сматрају да је у интересу путника апсолутно неопходно имати 
одговарајуће стајалиште на јужном правцу које је на разумној удаљености од главних 
градских институција због који путници из унутрашњости долазе у Град Београд, 
здравствених установа (КБЦ-Клиничко болнички центар), студентских домова и највећих 
стамбених насеља... Посебно истичемо КБЦ зато што је велики број путника који 
аутобусима долази у Београд је нарушеног здравственог стања, често долазе на ране 
јутарње заказане лекарске прегледе. 

Према нама познатом плану измештања руте путовања аутобуса и путника који долазе са 
југа, који у Београд долазе аутопутем Београд - Ниш, би до нове локације Београдске 
аутобуске станице на Новом Београду  требало да иду на обилазницу, па улицом Јурија 
Гагарина (која је већ сада саобраћајно веома оптерећене), а аутобус би сваким поласком 
прелазио око 20 Км више (око 5 литара евродизел горива по сваком поласку) и возио бар 
10-20 минута дуже (зависно од саобраћајне гужве и доба дана). Сматрамо да је проблем 
путницима из унутрашњости да се дуже време возе обилазницом и онда градским 
превозом возе назад преко Саве, преко Газеле или „моста на Ади“, и враћају до локација 
које су његово одредиште са десне обале Саве у КБЦ-у, центар града, Медаковић, 
Коњарник, Миљаковац, Карабурму и сл...   

Укидањем аутобуског стајалишта Аутокоманда ће се створити услови да путници буду 
изложени додатним напорима како у погледу повећања времена путовања, тако и 
трошкова.  
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Повећање времена путовања и трошкови новца су евидентни и након успостављање новог 
квалитетнијег градски превоз и нових градских линија, који би са локације нове 
Београдске аутобуске станице у блоку 42 на Новом Београду повезао БАС са свим 
важнијим одредиштима, насељима, студентским домовима, институцијама и 
здравственим устанивама. Укидањем аутобуског стајалишта Аутокоманда, аутобуским 
превозницима се намеће додатни трошкови горива, времена ангажовања возила, 
времена ангажовања возача и стварају се значајни поремећаји у временима полазака и 
долазака, као и распореда рада возила и возача код аутобуских превозника. Све ове 
последице доводе у питање повећање садашње веома високе цене аутобуског превоза уз 
веће време вожње, које није атрактивно за значајан део путника, те се основано очекује 
значајан пад броја путника. 

Напомињемо да је потребно је имати у виду да су путници који користе превоз аутобусима 
пре свега путници који задовољавају своје дневне потребе и различитих су социјалних 
категорија а претежно нижег економског стања (пензионери, студенти ...) сваки додатни 
трошкови издвајања новца тих путника (за такси или карту градског превоза) за њих 
представља нови намет који ће сигурно покушати да избегну.  

Очекивања аутобуских превозника су да ће се приходи превозника значајно смањити а 
путници прибећи и посегнути за алтернативним решењима, користећи нелегалне превоз, 
организоване симулиране ванлинијске превозе, незаконите и небезбедне „бла-бла кар“ 
услуге, као и коришћење путничког аутомобила за долазак у Београд, чиме се легални 
превозници, БАС, али и сама држава лишавају значајних прихода, док им трошкови 
повећавају, у Граду Београду се повећавају саобраћајне гужве уз извесно урушавање 
пословања секторајавног линијског транспорта путника. Овде је неопходно сагледати 
структуре процеса и трошкова како би су успоставиоко курентан и прихватљив систем 
услуга мобилности, који ће подстицати коришћење јавног превоза. 

Указујемо да треба имати у виду и да је Град Београд, у складу са законом, у обавези да 
укидањем једног стајалишта у обавези обезбеди заменско стајалиште које ће понудити 
одговарајуће услове за прихват и отпрему путницима и превозницима. Ми сматрамо да је 
једна од могућих алтернатива локација код Плавог моста између насеља Коњарника и 
Медаковић, које удаљено 10 Км од локације нове аутобуске станице у блоку 42 на Новом 
Београду и има квалитетан приступ градском превозу. 

Указујемо да аутобуски превозници обављају јавни превоз путника у међумесном 
саобраћају по тачно и прецизно уређеним регистрованим редовима вожње који су 
прецизно дефинисани даљинаром и на период од 5 година их региструје их Министарство 
грађевинарства саобраћаја и инфраструктуре. 

 

Очекујемо да у потпуности прихватите нашу иницијативу. 

Изражавамо став да је потребно свеобухватно приступити анализи локација аутобуских 
стајалишта у Граду Београду и предузети све потребне активности како би се систем 
превоза путника унапредио а квалитет услуге подигао на виши ниво.. 

Циљ нам је да изнађемо најквалитетнија решења у интересу нашег друштва, корисника 
услуга, послодаваца и запослених у друмском транспорту, подстицањем квалитета услуга 
и конкурентности на економски одрживим принципима и развоја сектора транспорта. 
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TepaAoHacerHtrqe TpaAa EeorpaAa ArekcaNAap tllanhny,

npeAceAHxqe crynuruHe TpaAa SeorpaAa Hrkona HuKoAxjeBuh,
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llouroaaxu,

l-epa4oH aver Hu q e l-pa4a Eeorpa,qa Aa erca H4ap LIIa n rahy,

l-l pe.qcqgn Hq e cKyn luru u e l-paga Ee orpa4a H u ron a H n xo.qujeau h,

s.4, GerperapyCerperaprajara sa caoEpahaj l-paga Eeorpa4a Eojaxe 6oeax

Munucrpe l-opaxe Becuhy,

s.g. nouohHHKy l.{HHucrpa !,leaxe I[u gatl,

lloulroeaxu qflaHoBH paAHe rpyne 3a npecerberue EeorpagcKe ayro6ycre craHque

Kao neraaxn a}no6ycxn npesosrux xoju je saunrepecoBaH sa yHanpelerue KBarHTera ycnyra
jaeuor npeBosa, y uHrepecy nyrHuKa rojra Kopucre Haure ycryre, ynyhyjeu*fi"hna oBy
unuqujaruey.

Ouexyjer"r Baue pasyueBa$e !t Harqauo ee 4a'here yBaxHTH HauJy wuw4ujarwgy Aa ce Ha
cagaureoj noraquiu saApxtd ayro6ycro crajaauurre AyrorouaH4a y AorracKy y l-pag Eeorpa4,
a Aa ce saI;px'u unu ofipeBeJli4 Ipyro ypefleno $lnrxqraoHarrHo a),ro6ycro crajanuulre sa
nyrHuKe xoju nyryjy ua Eeorpaga, Ayronyreu Eeorpa4 Hnur"
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